
 
 

 

 

 

 

 

 
KLASA:  320-07/19-01/01 
UR.BROJ: 07-18-19-02 

U Zagrebu, 28.01.2020. 
 

 

ZAPISNIK S 1. KONSTITUIRAJUĆE SJEDNICE ODBORA ZA MASLINARSTVO 

 
Sjednica se održala 14. siječnja (utorak) 2020. godine s početkom u 10:30 sati, u prostorijama Hrvatske 

poljoprivredne komore na adresi Ulica grada Vukovara 78, Zagreb.  

Nazočni članovi: Radoslav Bobanović – povjerenik, Darko Acinger, Krunoslav Kovačević, Fabio 

Pizzignacco, Željko Vrsaljko, Ivan Novak, Bruno Rebić, Marian Marianović, Tomislav Filipović, Davor 

Markoč, Damir Buntić, Jakša Najev i Đani Lazar. Kontakti članova u privitku ovo g zapisnika. 

Ostali nazočni: Tomislava Hodalić – Hrvatska poljoprivredna komora 

Osobe koje su iskazale interes za sudjelovanjem u Odboru: Milan Budinski – Agrolaguna, Matteo Belci i 

uljara Oliveri. 

U uvodu je povjerenik odbora, g. Radoslav Bobanović pozdravio sve prisutne i ukazao da Odbor treba 

sačinjavati sve zainteresirane; maslinare i uljare. Poziv na ovaj Odbor iz ureda HPK poslan je na veliki broj 

adresa. Svi su se predstavili u početku i iskazali interes sudjelovanja u Odboru za maslinarstvo. G. 

Radoslav Bobanović izrazio je želju da ovaj Odbor kvalitetno funkcionira. G. Najev je također izrazio 

zadovoljstvo ponovnog pokretanja Odbora te je rekao kako je najvažnije da se prate događanja iz svih 

dijelova maslinarskog sektora: proizvodnja, prerada, pakiranje, prodaja te da se potiče važnost svih karika u 

tom lancu. 

Za sastanak se predlaže sljedeći Dnevni red:  

 

1. Konstituiranje Odbora za maslinarstvo i uljarstvo 

2. Prihvaćanje članova Odbora za maslinarstvo i uljarstvo 

3. Donošenje Poslovnika o radu Odbora za maslinarstvo i uljarstvo 

4. Izbor predsjednika i zamjenika predsjednika Odbora. 

5. Priprema za sastanak kod ministrice poljoprivrede 

6. Razno 

 

Uslijedila je rasprava o dnevnom redu te je g. Bobanović predložio da se zamijene točke 2. i 3. 

Takav dnevni red jednoglasno je prihvaćen.  

Ad1.) Konstituiranje Odbora za maslinarstvo i uljarstvo 

Povjerenik je ustanovio da je od 13 nazočnih, 7 aktivnih članova HPK a ostalih 6 danas je pristupilo 

Hrvatskoj poljoprivrednoj komori potpisivanjem Izjave. Svi prisutni u početku su se kratko predstavili.  

Također, g. Bobanović istaknuo je da se može ostaviti prostor za dodatne članove, ukoliko bude potrebno 

(predstavnici akademske zajednice, predstavnik iz Ministarstva poljoprivrede i sl.).  

Ad2) Donošenje Poslovnika o radu Odbora za maslinarstvo i uljarstvo 
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Povjerenik Odbora prošao je kroz sve točke Poslovnika i kratko ih prokomentirao sa članovima. Članovi 

Odbora raspravljali su o Poslovniku te su zaključili da je kao točku Poslovnika potrebno dodati: Osoba koja 

je član više različitih tijela, može svojim prisustvom na Odboru zastupati sva tijela.   

 

Ad3) Prihvaćanje članova Odbora za maslinarstvo i uljarstvo 

Svih 13 nazočnih članova konstituirajuće sjednice prihvaćaju se u Odbor za maslinarstvo i uljarstvo HPK. 

 

Ad4) Izbor predsjednika i zamjenika predsjednika Odbora. 

G. Bobanović je predložio da ove dvije funkcije obnašaju predstavnici iz Istre i Dalmacije kako bi 

zastupljenost bila jednaka. G. Kovačević predložio je da iz Dalmacije to bude g. Buntić a iz Istre g. 

Marjanović. Prijedlozi su bili i g. Kovačević, Novak i Acinger, i g. Bobanović. Bobanović je rekao da se, s 

obzirom da ima drugih kandidata, ne želi kandidirati. 

G. Radoslav Bobanović se nadovezao i predložio da u ime Dalmacije, predsjednik Odbora bude g. Buntić a 

podpredsjednik g. Marianović.  

Ovakvi prijedlozi su dani na glasovanje te su jednoglasno prihvaćeni. Time je predsjednik Odbora postao g. 

Damir Buntić a podpredsjednik g. Marianović. 

 

Ad5) Priprema za sastanak kod ministrice poljoprivrede, 

G. Bobanović se nakon izbora osvrnuo na sastanak kod Ministrice i istaknuo kako je važno ponoviti teme 

koje su i ranije bile slane u Ministarstvo poljoprivrede no nisu još dale nikakve rezultate. 

Teme o kojima treba raspraviti su: 

STRATEGIJA RAZVOJA MASLINARSTVO – o toj temi važno je raspraviti da vidimo kao Odbor u 

kojem smjeru Ministarstvo planira razvoj ovog sektora. Budući da postoje problemi u maslinicima; rak, 

paunovo oko klimatske promijene i sl. Vezano uz navedeno treba vidjeti u kojem smjeru se planira ići. 

KOMINA MASLINE – komina je generalni problem, zbog skladištenja.  

PRILAGODBA UVJETA OSNIVANJA PROIZVOĐAČKIH ORGANIZACIJA – problem je prevelike 

količine ulja čije kriterije poljoprivrednici ne mogu ispuniti. Prema mišljenju Bobanovića bilo bi dovoljne 3 

proizvođačke organizacije za područje Dalmacije.  

KATASTAR MASLINIKA - obavezan 

SMANJENJE PDV-a – izlazni PDV na ulje je 13% a vezano uz smanjenje treba vidjeti na koji način, uz 

dobre argumente možemo smanjiti PDV uz strukovnu pomoć (Ministarstvo financija). Buntić se nadovezao 

i rekao da se i za repromaterijale treba sniziti PDV. 

POLJOPRIVREDNO ZEMLJIŠTE – javljaju se poteškoće pri dodjeljivanju koncesija.  

ZAKUP DRŽAVNOG ZEMLJIŠTA – kako i na koji način? 

MJERE RURALNOG RAZVOJA – kako ćemo ih koristiti?  

POTPORA PO UBRANIM KOLIČINAMA?  

BOLJA POVEZANOST MASLINARA S MINISTARSTVOM POLJOPRIVREDE – potrebno imati 

9tijelo' 

CENTRI MASLINOVOG ULJA - nužni 

INSPEKCIJSKI NADZOR – tražiti inspekcijski nadzor; kako našim proizvođačima tako i uvoznom ulju. 

PROMIDŽBA HRVATSKE kao maslinarske zemlje. Potrebno prepoznati nužne potrebe Istre i Dalmacije 

koje su različite. 

G. Buntić se zahvalio na izboru te je istaknuo kako se nada da će zajedno s kolegom iz Istre raditi 

kako bi bili zastupljeni svi i sa zajedničkim stajalištima nastupali. 

 

STRATEGIJA RAZVOJA MASLINARSTVO 

Vezano uz ovu temu, g. Buntić je istaknuo kako je u procesu izrade nacionalna Strategija poljoprivrede te 

je predložio da je vrlo važno tražiti od Ministarstva poljoprivrede da jednu ili dvije osobe iz ovog sektora 

uključi u izradu ove Strategije.  
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KOMINA MASLINE i VEGETATIVNA VODA – G. Buntić i g. Željko Vrsaljko će o ovoj temi govoriti 

u Ministarstvu poljoprivrede. Ovo je primarni problem u sektoru koji je potrebno što hitnije riješiti. Do 

sada, svaki poljoprivrednik sam nalazi način kako da zbrine kominu masline i vegetativnu vodu. Postoje 

iskustva iz Italije i nekih drugih zemalja koji mogu poslužiti kao primjer. 80 tona vegetativne vode po 

hektaru poljoprivredne površine dozvoljeno je koristiti u Italiji te je dokazano da ta količina povoljno utječe 

na svojstva tla – postoje brojni znanstveni radovi na tu temu istaknuo je g. Buntić. Također je istaknuo da 

će kao odbor tražiti više mjesta na koje mogu odlagati navedene nusproizvode te da se naši zakoni usklade 

sa drugim EU zakonima koji dobro funkcioniraju. G. Najev je istaknuo kako postoji velik problem vezan 

uz dobivanje vodopravne dozvole. G. Vrsaljko je rekao kako bi trebalo istaknuti da je jedan poljoprivrednik 

za 10t komine masline dobio kaznu od 450.000 kuna te su razmišljali kako će, ukoliko se ne riješi taj 

problem, uljare zatvoriti svoja vrata. 

 

PRILAGODBA UVJETA OSNIVANJA PROIZVOĐAČKIH ORGANIZACIJA – O Ovoj temi 

govorit će g. Bobanović koji je istaknuo da ne smije biti ista bodovna lista kontinentalne i mediteranske 

poljoprivrede te da je potrebno uvažiti nedostatke koje pojedina regija ima. Priprema zemlja u kršu nije 

jednaka kao i u drugim kontinentalnim dijelovima npr. Slavonije.  

 

KATASTAR MASLINIKA – Damir Buntić je naglasio kako točne informacije ne znamo. 

 

SMANJENJE PDV-A 

 

POLJOPRIVREDNO ZEMLJIŠTE – Radoslav Bobanović i Jakša Najev  

Članovi Odbora spomenuli su temu neobrađenog zemljišta i starih i zapuštenih maslinika te su se složili 

kako je potrebno uvesti porez na neobrađeno poljoprivredno zemljište te da se riješe vlasnički odnosi. 

Postoji brojno staračko stanovništvo koje se više ne može više brinuti o maslinicima. Neobrađena zemljišta 

potencijalni su izvor bolesti za ostale maslinike i druge vrste. Lokalna samouprava trebala bi povesti tu 

inicijativu da se problem takvog zemljišta i neobranih maslinika riješi. 

 

ZAKUP DRŽAVNOG ZEMLJIŠTA  

MJERE RURALNOG RAZVOJA – G. Buntić je istaknuo kako mu je ova tema bliska te se može on 

osvrnuti i pričati o toj temi. Potrebno je razdvojiti mediteransku i kontinentalnu poljoprivredu tj. uzeti u 

obzir različite uvijete uzgoja. Prioritet dobije onaj koji nije u toliko teškim uvjetima. 

 

POTPORA PO UBRANIM KOLIČINAMA? – nećemo ovaj put o tome jer tu temu još treba razraditi i 

bolje se pripremiti kako bi znali kome se konkretno obratiti. 

 

BOLJA POVEZANOST MASLINARA S MINISTARSTVOM POLJOPRIVREDE  

Prijedlog je da g. Kovačević i g. Buntić izlože tu temu te se g. Kovačević nadovezao kako je bolju 

povezanost moguće ostvariti preko Hrvatske poljoprivredne komore. G. Buntić je istaknuo da je važno 

osnovati 'tijelo' ispred Ministarstva poljoprivrede, te bi toj Uprava za mediteransku poljoprivredu sjedište 

bilo negdje u Dalmaciji.  

 

CENTRI MASLINOVOG ULJA – Svaka županija trebala bi imati jedan centar maslinovog ulja 

predložio je gospodin Buntić. G. Bobanović je rekao kako se ova tema može nadovezati s temom oko 

osnivanja Proizvođačkih organizacija te se preko PO mogu osnovati centri maslinovog ulja. G. Buntić je 

rekao kako se u tom slučaju trebaju smanjiti kriteriji koji su sad navedeni. 25 000 litara smatra količinu 

koju je moguće ispuniti, rekao je g. Bobanović. Članovi su također iskazali nezadovoljstvo glede iskazanih 

proizvedenih količina maslinovog ulja; jedno su prijavljene količine a drugo su stvarni iznosi.  

G. Najev istaknuo je i važnost edukacije maslinara. Često se šire neke priče iz prakse koje nisu točne i 

provjerene informacije.  

 



4 

 

 

INSPEKCIJSKI NADZOR 

PROMIDŽBA DALMACIJE I HRVATSKE KAO MASLINARSKE ZEMLJE. 

 

 

Ad6) Razno 

G. Vrsaljko naglasio je potrebu izdavanja potvrde o klasifikaciji maslinovog ulja. 

G. Najev predložio da se na sastanku spomenu 3 ili 4 glavne točke: Uprava za mediteransku 

poljoprivredu, Strategija maslinarstva, Mjere ruralnog razvoja i poljoprivredno zemljište. 

G. Najev je istaknuo potrebu organiziranog sustava prikupljanja podataka o sektoru. 

G. Najev spomenuo je i potrebu za edukacijom maslinara. Ono što rade udruge i udruženja je 

pohvalno ali nije dovoljno. Spomenuo je da su poljoprivrednici slabo upoznati sa zakonskim 

mogućnostima i pravilima koja ih se tiču. 

 

Sastanak je završio u 12:45 sati.  

 

Zapisnik je sastavila: Tomislava Hodalić 

 

 

Predsjednik 

Odbora za maslinarstvo i uljarstvo 

_____________________ 

Damir Buntić 


